
Ministeriet for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri
Enheden for EU og internationale forhold/JWP
Den 19. marts 2014

Samråd i Folketingets Udvalg for Fødevarer, Land-

brug og Fiskeri, onsdag den 19. marts 2014
(Det talte ord gælder)

Spørgsmål Å:

”Ministeren bedes redegøre for sin indstilling til den 

kommende dagsorden for rådsmøde (landbrug og fiskeri) 

den 24.-25. marts 2014 samt eventuelle sager, hvortil 

der søges mandat i Europaudvalget.”

Svar:

- Der er en del punkter på rådsmødet den 24. marts. 

Det første punkt om salgsfremme er til forhandlings-

oplæg, mens de andre punkter er til orientering.

- Det første punkt er reform af salgsfremmeordnin-

gen. I forhandlingerne lægger vi vægt på, at forslaget 

tilgodeser danske prioriteter såsom oplysning om EU-

standarder for fødevarekvalitet, fødevaresikkerhed, 

fremme af sundere ernæring, økologi, bæredygtig 

produktion og dyrevelfærd. Vi lægger også vægt på, 

at der er fokus på vækstmarkeder udenfor EU, herun-

der for eksempel BRIK1-landene. 

- Punkt 2 er en drøftelse af markedssituationen for 

mælk, som vi også drøftede i februar. For kvoteåret 
                                                
1 BRIK: Brasilien, Rusland, Indien og Kina.
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2013/2014 kommer de danske producenter til at be-

tale over 200 millioner kr. i superafgift. Jeg arbejder 

for at mindske superafgiften. Det er selvfølgelig også 

vigtigt, at vi fastholder, at kvoterne bliver helt afskaf-

fet i 2015. De to ting skal ikke blandes sammen.

- Punkt 3 handler om EU/Norge og kyststatsfor-

handlingerne om fiskeri. Desværre har der i år væ-

ret meget vanskelige fiskeriforhandlinger. Det har 

skabt store problemer for de danske fiskere. Det er 

meget positivt, at der faldt en aftale på plads med 

Norge i sidste uge. Fokus må nu være, at vi undgår 

en lignende situation til næste år. Vi har også aftalt at 

tage et ordførermøde om sagen. Det er vist godt, at vi 

ikke begyndte at iværksætte sanktioner.

- Punkt 4 handler om fiskeriet efter tobis i 2014, 

hvor vi fra dansk side har bedt om at få punktet på 

dagsordenen. Det er meget vigtigt, at vi sikrer os, at 

forslaget bliver vedtaget inden fiskesæsonen starter 

1. april. Derfor har vi ikke taget nogen chancer. Vi 

regner med, at forslaget bliver vedtaget på rådsmødet 

eller umiddelbart efter. 

- Punkt 5 er en første præsentation af forslag til en ny 

økologiforordning. Vi har ikke modtaget forslaget 

endnu. Det gælder om at sikre de bedste vilkår for 

økologien i Danmark og i Europa. Det er en sag, som 

vi vender tilbage til.
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- Punkt 6 drejer sig om en rapport om oprindelses-

mærkning af kød som ingrediens. Kommissionen 

beskriver, at der vil være store omkostninger ved at 

indføre oprindelsesmærkning af kød som ingrediens. 

Som udgangspunkt tror jeg, at det vil være meget 

svært at indføre oprindelsesmærkning af kød som in-

grediens. 

- Punkt 7 er en præsentation af en rapport om ord-

ningen for frugt og grøntsager. Her vil jeg bare 

henvise til samlenotatet.

- Jeg vil ikke nævne nogen punkter under siden sidst.
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